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Svar på spørgsmål fra Alex Ahrendtsen (DF) stillet den 26. marts 2025.  

Spørgsmål nr. 234: 

”Vil ministeren – eventuelt fortroligt - redegøre for, om antennedækningen for FM-båndet i 
Danmark i dag er bedre eller værre end for 20 år siden, og er ministeren enig i, at der er be-
hov for at sikre en god FM-dækning på landsplan?” 

Svar: 

Det er lov om radio- og fjernsynsvirksomhed, der regulerer udsendelsesvirksomheden på FM-
båndet. Der kræves endvidere en frekvenstilladelse udstedt af Digitaliseringsstyrelsen for at 
kunne sende på FM-båndet. Frekvenstilladelsen skal sikre mod interferens (forstyrrelser) mel-
lem radiosenderne. 

Der er ikke dækningsmæssige krav vedrørende FM-båndet i Digitaliseringsministeriets regi.  
Digitaliseringsstyrelsen har oplyst, at omfanget af frekvenstilladelser til brug for udsendelse af 
FM-radio på landsplan stort set er uændret i forhold til for 20 år siden.  

Kulturministeriet har til brug for besvarelsen oplyst, at de aktører, som har programtilladelser 
til at sende på FM-båndet, er forpligtet til at udnytte en sådan tilladelse. Dette skal sikre, at 
de FM-frekvenser, Danmark råder over, forbliver under dansk myndighed. Radio- og tv-næv-
net fører tilsyn med, at brugspligten vedligeholdes, eller at eventuelle tilladelser til brug tilba-
geleveres, således at de kan udstedes til andre aktører. 

Med venlig hilsen  

Caroline Stage 
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